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Belediyelerde İstihdam Edilen
Sözleşmeli Personelin İmza Yetkileri

UYARI: Makale’nin tamamına, sitemize üye girişi yaptıktan sonra
ulaşabilirsiniz. Siteye üye değilseniz, lütfen ÜYE OL butonuna tıklayarak üye
olunuz. Üyelik esnasında, girilen bilgilerin şüpheli olması halinde, üyeliğiniz
silinecektir.

BELEDİYELERDE İSTİHDAM EDİLEN SÖZLEŞMELİ PERSONELİN İMZA YETKİLERİ

Halil MEMİŞ

5393 sayılı Belediye Kanununun 49 uncu maddesi çerçevesinde ekonomist, veteriner,
mühendis, mimar ve tekniker gibi boş olan kadro unvanlarına ilişkin görevlerde tam
zamanlı sözleşmeli personel çalıştıran belediyelerde, sözleşmeli olarak çalıştırılan
personele kullandırılacak ima yetkilerinin neler olduğu, özellikle de birim amiri
pozisyonunda imza yetkisi verilip verilemeyeceği sürekli tartışılan hususlardandır.

Bilindiği üzere, 657 sayılı Kanunun 4 üncü maddesinin (A) fıkrasında "Memur";

"Mevcut kuruluş biçimine bakılmaksızın, Devlet ve diğer kamu tüzel kişiliklerince genel
idare esaslarına göre yürütülen asli ve sürekli kamu hizmetlerini ifa ile
görevlendirilenler, bu Kanunun uygulanmasında memur sayılır.

Yukarıdaki tanımlananlar dışındaki kurumlarda genel politika tespiti, araştırma,
planlama, programlama, yönetim ve denetim gibi işlerde görevli ve yetkili olanlar da
memur sayılır. "

şeklinde tanımlanmaktadır.

Aynı maddenin (B) fıkrasında ise, sözleşmeli personel; sözleşme ile çalıştırılmasına
karar verilen ve işçi sayılmayan kamu hizmeti görevlisi olarak tanımlanmaktadır.



Öte yandan, 5393 sayılı Belediye Kanununun 49 uncu maddesinin üçüncü ve dördüncü
fıkralarında;

"Belediye ve bağlı kuruluşlarında, norm kadroya uygun olarak çevre,
sağlık, veterinerlik, teknik, hukuk, ekonomi, bilişim ve iletişim, plânlama, araştırma
ve geliştirme, eğitim ve danışmanlık alanlarında avukat, mimar, mühendis, şehir ve
bölge plâncısı, çözümleyici ve programcı, tabip, uzman tabip, ebe, hemşire, veteriner,
kimyager, teknisyen ve tekniker gibi uzman ve teknik personel yıllık sözleşme
ile çalıştırılabilir. Sözleşmeli personel eliyle yürütülen hizmetlere ilişkin boş
kadrolara ayrıca atama yapılamaz. Bu personelin, yürütecekleri hizmetler için ihdas
edilmiş kadro unvanının gerektirdiği nitelikleri taşımaları şarttır. Bu fıkra uyarınca
sözleşmeli olarak istihdam edileceklere ödenecek net ücret, söz konusu kadro unvanı
için birinci derecenin birinci kademesi esas alınmak suretiyle 657 sayılı Devlet
Memurları Kanununa göre tespit edilecek her türlü ödemeler toplamının net tutarının
yüzde 25 fazlasını geçmemek üzere belediye meclisi kararıyla belirlenir. Genel
hükümlere göre birinci dereceden kadro ihdas edilemeyen kadro unvanları için ise o
kadro unvanından ihdası yapılmış en yüksek kadro derecesinin birinci kademesi esas
alınır ve yapılacak ödemenin azami tutarı yukarıda belirtilen usûle göre tespit olunur.
Bu fıkra hükümlerine göre çalıştırılacak personel için İçişleri Bakanlığı unvanlar
itibarıyla sınırlama getirebilir. "'

hükmü yer almaktadır.

Yapılan bu düzenlemeyle belediye ve bağlı kuruluşlarında, avukat, mimar, mühendis,
şehir ve bölge plâncısı, çözümleyici ve programcı, tabip, uzman tabip, ebe, hemşire,
veteriner, kimyager, teknisyen ve tekniker gibi sadece uzman ve teknik personel kadro
unvanlarına ilişkin görevlerde sözleşmeli personel çalıştırılmasına imkan tanınmıştır.

Buna göre, 5393 sayılı Kanun çerçevesinde yönetim kademeleri arasında yer alan
"İmar Müdürü", "Fen İşleri Müdürü", "Şube Müdürü" veya "….. Daire Başkanı" kadro
unvanları gibi birim yetkilisi kadro unvanları esas alınarak sözleşmeli personel
çalıştırılması mümkün bulunmamaktadır.

Nitekim, 5393 sayılı Kanunun yine 49 uncu maddesinin altıncı fıkrasında;

"Kamu kurum ve kuruluşlarında istihdam edilen memurlar, belediye başkanının talebi,
kendilerinin ve kurumlarının muvafakatiyle, belediyelerin birim müdürü ve
üstü yönetici kadrolarında geçici olarak görevlendirilebilirler. Bu şekilde
görevlendirmelerde 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 68 inci maddesinin (B)
fıkrasında öngörülen şartlar dikkate alınır. Belediyelerde bu şekilde istihdam
edilen personel kurumlarından izinli sayılırlar. Bu personelin görevlendirildikleri
süre zarfındaki, görevlendirildikleri kadroya ait her türlü malî hakları ile
kurumları tarafından karşılanması gereken sosyal güvenlik ve benzeri diğer hakları



belediye tarafından ödenir. İzinli oldukları müddet, terfi ve emekliliklerinde hesaba
katılır ve terfi haklarını kazananlar başkaca bir işleme lüzum kalmaksızın terfi
ettirilirler. Buşekilde görevlendirilenler, görevlendirme süresinin sona ermesinden
itibaren onbeş gün içerisinde yazılı olarak kurumlarına başvurmaları hâlinde en geç bir
ay içerisinde kadrolarına veya müktesebine uygun başka bir kadroya atanırlar. "

hükmüne yer verilmiştir.

Böylelikle, birim müdürü ve üstü yönetici kadroları boş bulunan belediyelerin, diğer
kamu kurum ve kuruluşlarında görev yapan memurları kendi kurumlarında geçici
olarak görevlendirmeleri suretiyle söz konusu kadrolara ilişkin görevleri
yürütebilecekleri hükme bağlanmıştır.

Bu itibarla, belediyelerin genel idare esaslarına göre yürüttükleri asli ve sürekli kamu
hizmetlerinin yerine getirilmesiyle görevli birim yetkililerinin 657 sayılı Kanuna tabi
Devlet memuru olmaları gerektiğinden, Şef, Müdür veya daha üst kadro unvanlarına
sahip birim yetkilisi kadro unvanları esas alınarak sözleşmeli personel çalıştırılamaz.
Ekonomist, mühendis, mimar ve tekniker v.b. kadro unvanlarına ilişkin görevlerde tam
zamanlı sözleşmeli personel olarak istihdam edilen kişiler ayrıca birim müdürü ve üstü
yönetici kadroları tarafından yürütülmesi gereken işlerde görevlendirilemez.
Kendilerine birim müdürü ve üstü yönetici kadrolarına ilişkin imza yetkisi verilemez.

Buna karşılık, sözleşmeli personel karşılık gösterilerek istihdam edildiği kadro
unvanlarının gerektirdiği tüm imza yetkilerini kullanabilirler. Projelere, hakedişlere
imza atabilir, gerçekleştirme görevlisi vb yetkilerle imza kullanabilirler.
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